
 
 

Formandens beretning skoleåret 2021-22 
 

Kære alle 

Hermed en status fra dette sidste års skolebestyrelsesarbejde. Som altid er I velkomne, 

hvis I har punkter, som I gerne vil have bestyrelsen til at tage op. 

 

Corona var jo ikke helt væk, da skoleåret begyndte. Men vi forældre kunne heldigvis igen 

rykke tæt på skolen – og havde således igen lov til at komme indenfor. 

Den gode håndhygiejne skulle fastholdes. Senere på året blev det igen nødvendigt med et 

test-set up, hvor elever og medarbejder kunne få en hurtig test, som på et tidspunkt blev 

afløst af selvtest, som blev udleveret til alle elever og medarbejdere.  

Da vi var hårdest ramt, var cirka 30 medarbejdere syge med corona. Der dækkede de 

andre medarbejder for de timer, og hverdagen hang trods alt nogenlunde sammen – tak til 

jer alle for hjælp og fleksibilitet. 

Konstituering i bestyrelsen er et fast punkt i starten af skoleåret. Désirée blev formand 

igen, og Karina tog næstformandsposten. I løbet af året stoppede Souhair, men Brian, far 

til Julie i 6 klasse trådte ind i stedet for i november måned. I maj/juni måned var der valg til 

bestyrelsen, da der trådte 2 medlemmer ud. Der blev valgt nye medlemmer, og 

suppleanter, som starter i skoleåret 2022-23, hvor vi heldigvis er en fuldt besat 

skolebestyrelse klar til at tage fat – vi glæder os. 

Skolebuskørsel var i licitation, og HB Care vandt licitationen. HB Care skulle starte 1 

januar 2022. Det skabte megen frustration hos forældre og elever. Busser kom ikke til 

tiden, eller udeblev. Kørslen blev for lang, ruterne anderledes end eleverne var vant til. 

Efter en tid, begyndte det at lysne lidt. Jeg håber nu at alle elever kommer til skolen på en 

god måde. Skolebestyrelsen har været involveret undervejs i processen, og vi håber og 

forventer, at startvanskelighederne nu er helt forbi. 

Skolefest kunne vi heldigvis have i år, efter at det var aflyst de to sidste år. Festen blev for 

første gang delt, så de yngste i Distrikt holdt fest onsdag, og de ældste og hele 

Inklusionscentret holdt fest torsdag. Det gav lidt mere luft rundt omkring. Alle syntes det 

havde været vellykket skolefest – vi fik gode tilbagemeldinger fra elever, forældre og 

personale.  

Dialogmøder med de andre skolebestyrelser, skoleledere og Børne – Unge udvalget. 

Det politiske udvalg skiftede pr 1 januar navn til Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget. De 

to møder i skoleåret er en vidensdeling og inspiration på tværs af skolerne. Foruden en 

fælles opsamling på de centrale temaer, indsatser og beslutninger som har præget 

skoleområdet i Silkeborg Kommune, samt drøftelser om og forslag til, hvad et nyt Børne 

og Ungeudvalg kan sætte fokus på i den kommende periode. Første møde havde 

følgende to overskrifter: Elevernes faglige udvikling, trivsel og sociale udvikling og Kvalitet 

i SFO og klub. Andet møde var omkring Fremmøde fremfor fravær, hvor der blev arbejdet 

med inspiration til at mindske fraværet blandt elever. I Silkeborg Kommune er det 

gennemsnitlige elevfravær i 2020-2021 er på 3,9% mod 5,0 %i Danmark som helhed. De 



 
tal dækker over meget store udsving, så på alle skoler arbejdes der med at minimere 

elevers fravær fra undervisning. Interessant dialog til begge møder 

 

Samarbejdsmøde med Voel og Resenbro skole. Vi kunne dette skoleår arbejde videre 

med et større samarbejde med Voel og Resenbro omkring en fælles overbygning på 

Langsøskolen. Samarbejdsaftalen skal sikre at eleverne får kendskab til hinanden, så de 

glæder sig til et kommende fællesskab på 7. årgang. At både forældre og elever oplever 

tryghed i overgangen til Langsøskolen. Vi er meget tilfredse med, at vi kan konstatere, at 

vi hvert år får en større og større andel af eleverne fra de to naboskoler til vores 7. årgang. 

Det er også den væsentligste forklaring på, at vi de sidste to år har oprettet fire 7. klasser. 

Branding er et emne der er arbejdet på i flere skoleår. Baggrunden for punktet er at en del 

småbørnsforældre vælger andre skoler end Langsøskolen. Der arbejdes løbende med at 

dele de gode historier, og heldigvis er det indtrykket, at langt de fleste forældre, som har 

børn på skole, er godt tilfredse med skolegangen. Vi vil meget gerne have jer alle til at 

hjælpe med at sprede de gode historier om jeres børns skole. På skolens facebook-side 

ligger der nye videoer omkring det at gå på Langsøskolen. I efteråret var der ligeledes en 

artikel i Midtjyllands Avis omkring glade skolebørn. Der arbejdes videre med emnet. 

Elite Silkeborg og Outdoor Silkeborg har budt ind med en plan om at lave et mini 

mountainbikespor (træningsbane), som skolen kan benytte i skoletiden. En projektgruppe 

blev nedsat, hvor et bestyrelsesmedlem deltager. Langsøskolen skal selv bidrage 

økonomisk til projektet, men vi finder det meget interessant. Bestyrelsen ønsker at se en 

tegning/beskrivelse af det konkrete projekt, inden der bliver sagt endelig ja.  

 

Principper der er arbejde med i skoleåret er: 

Lektier; er et nyt princip der implementeres i skoleåret 2022-23 

Skole-hjem-samarbejdet, Forældremøder, Modtagelse af nye elever, er principper der er 
blevet opdateret, og hvor betydningen af de tætte relationer mellem skole og hjem 
understreges yderligere. 

Alle principper kan findes på skolens hjemmeside: Link til Langsøskolens hjemmede 

 

Høringer i dette skoleår, var omkring Midttrafiks busplan. Der ønsker bestyrelse, at der 

bliver vist hensyn til skolens mødetider og ankommer i passende god tid.  

Andre emner i løbet af skoleåret var: 

Skolekøkken/produktionskøkken, budget/økonomi, Møde med forældreråd fra alle klasser. 

Ansættelser af både lærer og pædagoger i distrikt og inklusionscenteret.  

 

Tak for det skoleår der er gået, håber at alle har haft en god sommer.  

 

Vh Désirée Gårdsvig, skolebestyrelsesformand.  

 

 

https://langsoeskolen.aula.dk/princip-lektier

